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JUNTA PERMANENT  DE LA FACULTAT DE PSICOLOGIA 

Acta núm. 81 

7 de gener de 2019 

Sessió celebrada a la sala de Juntes de les Facultats de Lletres i de Psicologia i presidida per la 

degana Margarita Martí Nicolovius. 

Inici de la sessió: 12:45 hores, en segona convocatòria. 

Assisteixen: Assisteixen: Melina Aparici, Jan Arañó, Tomás Blasco, José Luís Costa, David Costa, 

Silvia Edo, Nuria Fàbrega, Jordi Fernández, Magalí Garrell, Jose Luis Lalueza, Joaquim T. Limonero, 

Ona Lucea, Margarita Martí, Laura  Van Berwaer (en substitució de Patty Mayoral) , Marisol Mora, 

Blas Navarro, Jordi Obiols, Susana Pallarés, Eva Penelo, Judit Puig, Isabel Portell, Yago Ramis, 

Montserrat Reyes (en substitució d’Antonio Chaves) Jesús Rojas, Tatiana Rovira, Nayme Daniela 

Salas,  Nuria Solsona, Biel Ximeno 

Excusen la seva absència: Saiko Allende, Maria Álvarez, Josep Antoni Bonilla, Leonor Cantera, 

Marisela Montenegro, 

No assisteixen: No assisteixen:, Judit Bertran, Paula Claver, Francisco Corujo, Bernat Saldo. 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l'acta de la darrera sessió de la Junta Permanent (núm. 80, Sessió 

1-10-2018)  

S’aprova per assentiment l’acta de la Junta Permanent (núm. 80, Sessió 1-10-2018) 

2. Informacions de l'equip de deganat 

En primer lloc, la degana, la Dra. Margarita Martí dóna la benvinguda a les persones assistents. 

Informa que el col·lectiu representants de l’alumnat no han tingut accés al documents dipositats 

al Nebula.  

 

ORDRE DEL DIA: 

1. Aprovació, si s’escau, de l'acta de la darrera sessió de la Junta Permanent (núm. 
80, Sessió 1-10-2018) 

2. Informacions de l'equip de deganat. 
3. Aprovació, si escau, de l’Informe de Seguiment de Centre (ISC). 
4. Aprovació, si escau, del protocol d’assetjament de l’alumnat en centres de 

pràctiques externs (grau i màster). 
5. Aprovació, si escau, de la proposta de programació docent pel curs 2019-20 
6. Afers de tràmit. 
7. Precs i preguntes 
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Regulació de plans d’estudi del grau en Psicologia. L'11 de desembre va sortir publicat al BOE 

(núm. 298) l’ordre CNU/1309/2018, de 5 de desembre de regulació de les condicions generals a 

les quals s’hauran d’ajustar els plans d’estudi del Grau en Psicologia. Aquesta regulació garantirà 

un recorregut específic vinculat a la psicologia de la salut que determinarà una menció expressa 

en el mateix títol de Grau i que serà necessària per accedir al Màster en Psicologia General 

Sanitària. Per aquesta raó, la Junta Permanent de l’1 d’octubre va aprovar la creació de la 

comissió d’estudi de la modificació del pla d’estudi del Grau en Psicologia de la UAB que valorarà 

els canvis necessaris que s’hauran d’introduir per adequar-lo als requisits que estableix l’ordre 

ministerial. 

Resum del Consell de Govern 07-12-2018 

 Problemes derivats del desgavell informàtic. La rectora explica els problemes de 

funcionament del sistema informàtic de la UAB i les solucions donades. Es va produir un 

tall elèctric que va sobreescalfar els aires condicionats  i la temperatura va augmentar 

ràpidament fins a 60 °C.  De moment està tot controlat però el que ha passat ha malmès 

la instal·lació. També s'estan modificant protocols i procediments per a minimitzar la 

possibilitat que una situació com aquesta es torni a repetir. 

 Reunió sobre economia amb la Generalitat. S’informa de l’increment salarial que ja ha 

cobrat el professorat. Els increments perduts dels anys anteriors no es sap ben bé si es 

cobraran i quan. Es pretén baixar les taxes igualant preus de graus a preus de màster. 

 Creació del Tram de transferència del MEC per al professorat funcionari. És un tram de 

nova creació, les bases i la normativa del mateix encara no estan aclarides.  

 Modificació de la Llei de contractes, pels pagaments de recerca, quan surti es podrà 

comprar fins a 60000 € sense anar a concurs. 

 Taxa de reposició de professorat. Es planteja fins a 2019, si no es pot, es faria un 200% 

que permetria treure les places de professorat agregat interí. Respecte al pagament dels 

trams del professorat agregat interí no ha arribat encara la partida econòmica, però la 

UAB ha decidit avançar-ho. 

 Vicerectora d'Alumnat i Ocupabilitat.  Va informar dels dies de vaga 28 i 29 de 

novembre. Convocades per estudiants i alguns sindicats. Dades de la vaga: en les 

facultats d’Econòmiques i Psicologia va haver-hi una activitat docent inferior del 10%. 

En altres facultats com Medicina i Veterinària l’activitat va ser lleugerament superior.  

 En el torn obert de paraules d’aquest consell de govern. Van intervenir diversos degans 

i deganes, incloent la degana de la facultat de psicologia, per explicar les incidències de 

les vagues i el caire violent que prenen els piquets en diverses ocasions. En aquest sentit, 

en la nostra facultat, va haver-hi incidents entre piquets d’estudiants i alguns membres 

del professorat i de l’alumnat que volien fer classe. Per altra part, va haver-hi un 

problema per saber el seguiment de la vaga donat que una part del professorat i del PAS 

no va rebre el missatge informatiu de la vaga i d’altres van tenir problemes d’accés. S’ha 

demanat que si no s’ha fet vaga es pugui comunicar a personal. La intranet del PDI va 

tenir problemes per a registrar l’activitat del professorat. Un professor va proposar que 

la universitat faci una condemna expressa del fets violents que han passat en algunes 

facultats. La rectora contesta que recull la idea i suggereix fer el redactat.  
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Modificació de la normativa sobre guies docents. Les guies docents hauran d'estar 

confeccionades en els tres idiomes (català, castellà i anglès), per tal de poder ser publicades. Per 

facilitar aquesta feina, s'iniciarà des d’ara un procés en què es demanarà a les persones 

responsables de les assignatures que tradueixin les guies, per tal de tenir-les preparades en el 

moment que s’obri l’aplicatiu. 

Modificació del model de càrrecs acadèmics. Es modifica especialment el punt 7. Les reduccions 

per càrrecs de direcció i gestió es substituiran tenint en compte el nombre de crèdits de reducció 

de docència que s'hagin aplicat. Fa dos anys que els departaments reben recursos addicionals. 

Les substitucions directes es fan en càrrecs de nivell 3, no de nivell 2. A efectes de calcular la 

dotació de professorat necessària per a la substitució de la docència, els crèdits que s'hagin 

reduït es sumarien a l'encàrrec docent de l'àrea de coneixement a la qual pertany la persona 

que ocupa el càrrec. Per fer aquest càlcul, es tindrà en compte qui ocupa el càrrec a data 31 de 

desembre de l'any anterior. La dotació que correspongui es decidirà a les reunions anuals dels 

departaments amb el vicerectorat responsable de personal acadèmic tenint en compte el temps 

que resti fins a la finalització del mandat. En el cas que l'àrea de coneixement a la qual pertany 

el càrrec que té la reducció docent fos una àrea excedentària, el càrrec no se substituirà. 

Torn obert paraules 

La coordinadora de titulació del Grau en Logopèdia comenta que no té molta lògica que la 
reducció del càrrec es faci d’un any per l’altre, i no en el mateix any en què s’ocupa el càrrec. Un 
responsable de direcció d’un departament de la facultat comenta que aquest fet es deu a que 
només es donen dotacions un cop a l’any per a fer substitucions. 

3. Aprovació, si escau, de l’Informe de Seguiment de Centre (ISC). 

La Vicedegana d’Afers Acadèmics i Qualitat Docent, Dra. Tatiana Rovira, fa un resum dels 
principals punts de l’informe de seguiment del curs 2017-18. 

La major part de les titulacions de la facultat han passat el procés d’acreditació, i per tant fan el 
seguiment bianual, que tocarà el curs vinent. Aquest curs únicament dues titulacions fan 
seguiment, ja que es troben en el primer curs d’implantació: el Màster Universitari en Recerca 
en Psicologia Clínica i de la Salut i , Màster Universitari en Psicologia de l’Esport i de l’Activitat 
Física, que són el resultat d’haver reestructurat el Màster Universitari en Recerca en Psicologia 
Aplicada a les Ciències de la Salut en dos nous títols verificats amb els itineraris més coherents, 
segons necessitats de millora detectades a l’informe d’acreditació 2015. El Màster 
Interuniversitari en Trastorns de la Comunicació i del Llenguatge es troba en aquests moments 
preparant el seu procés d’Acreditació, que tindrà lloc al segon semestre del 2019, i per tant no 
realitza tampoc el seguiment que li correspondria. 
 
En relació a les dues titulacions que fan el seguiment, la vicedegana comenta que el primer curs 
ha transcorregut sense incidències destacables. Ambdues titulacions presenten propostes de 
millora pròpies d’un primer curs (canvis de semestralització d’alguns mòduls, accions de 
promoció per augmentar la demanda,...). 
 

Quant a les propostes de centre, la vicedegana comenta que s’han recollit els avenços que s’han 

fet, dels quals s’ha anat informant puntualment a la Junta Permanent, al llarg del curs, i en 

destaca, en relació al mapa de titulacions, que ja es començarà a treballar en el nou disseny del 

doble Grau en Psicologia i Criminologia. Així mateix, la comissió extraordinària de titulacions 
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segueix treballant en l’estudi de viabilitat de transformar el Màster Propi en Psicologia Forense 

i Peritatge Psicològic a un màster oficial. En relació al SGIQ, està pendent la revisió del Pla d’Acció 

Tutorial (PAT), que es realitzarà al llarg d’aquest curs, en el marc de la nova comissió de qualitat 

docent. També recorda que ja està en funcionament, des de juliol del 2018, el servei centralitzat 

de Gestió de Queixes, Suggeriments i Felicitacions (UAB opina), que permetrà un millor 

seguiment del procés de suport “PS5-Gestió de les queixes/suggeriments del SGIQ”. Per últim, 

comenta que s’ha reflectit en l’informe les accions que s’estan fent, des del deganat, per tal que 

el rectorat prengui mesures per solucionar el problema de la manca d’espais adequats per a la 

docència, que ja havíem constatat, i que el darrer informe extern d’Acreditació del centre (2017) 

també va destacar. 

S’aprova l’Informe de Seguiment de Centre (ISC), del curs 17-18, per assentiment. 

 

4. Aprovació, si escau, del protocol d’assetjament de l’alumnat en centres de pràctiques 

externs (grau i màster). 

El Vicedegà de Pràctiques  Dr. Tomas Blasco Blasco explica breument el nou protocol 

d’assetjament de l’alumnat en centres de pràctiques externs (grau i màster) que segueix la 

normativa UAB però aplicat als llocs de pràctiques. S’ha elaborat un protocol d’actuació en cas 

d’assetjament. 

S’aprova el protocol d’assetjament de l’alumnat en centres de pràctiques externs (grau i màster) 

per assentiment. 

Una estudiant pregunta si es poden prendre mesures contra el centre de pràctiques on ha tingut 

lloc l’assajament. Se li contesta que no, que la Facultat no té capacitat per intervenir als centres 

de pràctiques externs a la UAB. 

 

5. Aprovació, si escau, de la proposta de programació docent pel curs 2019-20 

La Vicedegana d’Afers Acadèmics i Qualitat Docent, Dra. Tatiana Rovira informa que la 

planificació docent de la Facultat de Psicologia per al curs 2019-20 s’ha establert en base als 

criteris de programació docent de la UAB, assenyalats en el document de “Criteris de 

programació dels estudis oficials de la Universitat Autònoma de Barcelona 2019-2020” (Acord 

de la Comissió d’Afers Acadèmics del 23 d’octubre de 2018), i als acords presos amb la 

Comissionada de la rectora per a la programació docent i el Vicerector de personal acadèmic. 

Grau en Psicologia. 

El principal canvi del model de Facultat, en relació al curs anterior, són els criteris de 

programació de les optatives de 4rt, que permet mantenir la programació de 17 assignatures en 

horari de tarda, però garantint que comptem amb els recursos per a fer-ho. Aquesta 

programació permet que l’alumnat que fa horari de tarda es pugui titular (ràtio d’optatives 

aproximada d’1.9 per a uns 30 estudiants), si bé per cursar les mencions en Psicologia de la Salut, 

Anàlisi i Intervenció en Psicologia Social, Psicologia del Treball i les Organitzacions i Anàlisi i 

Intervenció Psicoeducativa cal realitzar docència en optatives programades només de matí. El 

criteri principal de programació d’optatives pel curs vinent és que es desdoblen grups a partir 

de 61 estudiants, i que aquelles assignatures de més de 120 estudiants, que fins ara es 

programaven amb 3 grups, passen a 2 grups. Aquest model és el que s’ha negociat i acordat amb 
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el vicerectorat, que serà vigent durant 3 cursos, moment en el qual caldrà aplicar ja l’heurística 

UAB, que com desdobla grups TE a partir de 101 estudiants, no permetrà la programació de 2 

grups en la majoria d’optatives que tenim. Per tant, cal començar a treballar en la nova 

programació, ja des de 1er curs. 

Grau en Logopèdia  

El curs vinent ja es normalitzen les incidències degudes a la implantació del Pla Nou. Per tant, 

cal reduir l’optativitat (hi ha menys crèdits optatius al Pla Nou). Es desprogramaran dues 

optatives (a determinar). La resta d’optatives es programaran sempre i quan assoleixin el 

nombre mínim de previsió d’estudiants matriculats (n ≥ 11).  

Màsters: 

El principal canvi en la programació del curs vinent és en relació al Màster Universitari en 

Psicologia General Sanitària, que desdoblarà grups TE a partir de 40 estudiants. Pel que fa al 

Màster de Recerca en Psicologia Clínica i de la Salut, es reduirà l’optativitat per ajustar-la a la 

ràtio que li correspon per matrícula (Ràtio 1). 

S’aprova la proposta de programació docent pel curs 2019-20 per assentiment. 

Torn obert de paraules. 

Un professor comenta que en el seu dept. (Psic. Clínica i de la Salut) les optatives tenen força 

demanda, i que al passar de 3 grups a 2 es perdrà qualitat docent. La Vicedegana d’Afers 

Acadèmics i Qualitat Docent comenta que es poden aplicar altres metodologies docents actives, 

que no són format conferència, com per ex. Pràctiques d’aula que farien disminuir el nombre 

d’alumnes per classe, ja que té un format de grup més petit. També hi ha la programació ABP, 

etc. No obstant, qualsevol canvi ha de complir la normativa UAB. També comenta que fa tres 

anys que la UAB va aplicar retallades a la programació docent i que en la nostra facultat no ha 

afectat a la qualitat docent. 

Un altre professor pregunta que si els complements de formació de doctorat que han de cursar 

els alumnes dins d’un màster podrien comptar com a alumnes d’aquest màster. Aquests 

alumnes, comenta la Vicedegana d’Afers Acadèmics i Qualitat Docent no es comptabilitzen dins 

del màster d’acord a la normativa UAB ja que són alumnes d’un altre programa d’estudis, en 

aquest cas, de doctorat. 

6. Afers de tràmit 

No hi ha cap afer de tràmit 

7. Precs i preguntes 

No hi ha precs ni preguntes 

Sense cap més intervenció, la Degana aixeca la sessió a les 14:10h. 

 

El secretari        Vist i plau 

La presidenta 

 

Joaquim T. Limonero      Margarita Martí 


